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Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 1. februar 2022, 17-19.30 på Ørestad Skole – det store mødelokale 

 

Mødeleder: Line Referent: Heidi 

 

 

1) Velkomst og godkendelse af dagsorden v. Line 17:00 – 17:10 

Prioritering af punkter – hvilke kan evt. udsættes? Punkter der udsætters markeres med 

denne farve. 

Kort info v. Line (Valg til Amager Vest Lokaludvalg) 

Line har registreret sig til at kunne stemme til Amager Vest Lokaludvalg. Line vil gerne 

komme til lokaludvalget, når der er noget der handler om skole.    

  

 

2) Budget, v. Mette 17:10 – 17:20 

Der kommer ofte nye medarbejdere i de administrative fællesskaber, som skal hjælpe os 

med budgetter.  

Der er et lille merforbrug i budgettet, som det ser ud til, at vi kan hente andre steder. 

Der er blevet tilført 350.000 politisk til lejrskole og penge til frikøb af kontaktlærer for 

elevråd til arbejde i den forbindelse.  

 

3) Kursus i budget, v. Heidi og Line 17:20 – 17:30 

Hvis vi går sammen med mindst en anden skolebestyrelse kan vi gennem Skole og forældre 

arrangere et kursus i Budgetter. Er der interesse for det? 

Der er interesse fra Line, Holy, Marie, Heidi og Brian. Line undersøger interesse hos de to 

andre skoler i området og kontakter sk formanden på Lergravsparkensskole, som er en del 

af skole og forældre.  

 

 

4) Valg til Skolebestyrelsen 17:30 – 17:45 

Der er valg til bestyrelsen til sommer – en proces som går i gang allerede i foråret. Vi skal 

nedsætte et udvalg som skal arbejde med valget og kommunikation omkring valget. Man 

kunne måske koble et valgmøde sammen med et møde med kontaktforældrene? 

Vil vi tilbyde 2 repræsentanter i SB til lokale erhvervsliv, uddannelsesinstitutioner eller 

foreninger. – Vi synes ikke, at vi i år har overskud eller mulighed for dette samarbejde. Vi 

vil gerne have fokus på, at få forældrepladserne fyldt op. Vi vil gerne tage det op igen 

senere. MN sidder allerede i mange lokale samarbejder.  
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Valgplanen skal senest godkendes d. 19. april. DVS d. 24. marts, skal denne på SB mødet.   

14. maj sidste frist for opstilling af kandidater 

20. maj afholdes møde mellem kandidaterne. Her afgøres det, om der er fredsvalg 

(pladserne fordeles) eller kampvalg. Kampvalg kan afholdes digitalt. Man kontakter KMD, 

som sætter det op.  

 

Valgmøde d. 25. april – her kommer også formandens årsberetning.  

 

5) Plads til forskellighed 17:45 – 18:30 – Skydes delvist til næste gang 

Vi skal åbne op for initiativet ”Plads til forskellighed” som er igangsat at Københavns 

Kommune. Målet er at vi på sigt får lavet principper for alle skolens aktører og for hvordan 

skolen arbejder med ”Plads til forskellighed”. 

SB skal drøfte overordnede principper for skolens virksomhed. Lave princip for 

inklusionsopgaven, ud fra de  

Tydelige retningslinjer og holdninger til hvad der er godt at gøre i forhold til at fremme 

inklusionen.  

Til næste gang overvejer SB: 

Det er vigtigt, a SB drøfter den pædagogiske linje på skole, og hvordan skolen arbejder med 

at skabe bedre inkluderende læringsmiljøer. Den pædagogiske praksis er afgørende for 

arbejdet med at inkluderende fællesskaber.  

 

Eksempler på spørgsmål, der kan drøftes på mødet er:  

• Hvilken pædagogisk praksis bør vi have for at sikre et inkluderende læringsmiljø 

med deltagelse for alle? Hvordan arbejder vores RC/PLC med inklusion? Hvordan 

er samarbejdet mellem skole og KKFO? 

• Hvordan arbejder vi med principper? Hvad er effekten af vores principper? Hvad er 

effekten af vores principper? Har vi behov for nye principper? 

• Hvordan kan vi som skolebestyrelse understøtte dialogen med skolens øvrige 

forældre? 

• Skal vi have principper for kontaktforældre opgaven? 

• Hvad kræver inklusion af forældrene? Hvilke værdier har vi som forældre ift. 

Fællesskabet? 

Det er vigtigt, at SB byder ind med tydelige holdninger/retningslinjer for, hvad der er 

godt – så snakken kan drejes ind på, hvordan det gøres og ikke om det gøres. F.eks. en 

holdning om, kontaktforældrenes og andre forældres rolle er ift. At være med til at 

fremme inklusion.  

 

Princip – en overordnet guideline for, hvad gør vi på Ørestad Skole i forhold til Plads til 

forskellighed/inklusion:  

Intro som er fælles og et princip for hvad vi gør i forhold til  

skole og KKFO 

lærere 

forældre 

 

 



Skolebestyrelsen på Ørestad skole   
 

 
Side 3 

 

 

 

 

 

 

6) Principper 18:30 – 18:45 

Vi skal godkende følgende principper (eftersendes): Klassekasse, Skole-hjem-samarbejde og 

Kontaktforældre, som vi har arbejdet med. 

Princippet for skole/hjem godkendes med et par mindre ændringer 

Princippet for kontaktforældre godkendes med en lille ændring 

Princip for klassekasse godkendes med en lille ændring 

 

 

 

7) Fransk på skolen 18:45 – 19:00 – Udskydes til næste gang 

Det er svært at finde og ansætte fransklærere på skolen. Hvad betyder dette for franskfagets 

fremtid på skolen? 

Det er svært at skaffe fransklærere. Det er et evigt problem.  

Der er sat en kampagne i gang – hvor vi leder efter fransklærere. 

 

 

8) Nyt fra elevrådet v. Asger og Julie 19:00– Udskydes til næste gang 

 

 

9) Nyt fra medarbejderrepræsentanterne, v. Heidi 19:05 

 

Forskerne – Studiedage - 5 årsplan i udskolingen 

En oplevelse på skolen, af at udskolingen har svært ved, at se sig i skolens profil. 

Profil -  Hvad er planen fremadrettet 

Æstetiske læreprocesser?  

Ledelse 

Hvordan bliver der samlet op på dette og præsenteret i udskolingen? 

 

Rengøring problem i Mediebyen. Der er ikke rent.  

Midler til at gøre det hyggeligere derovre.  

En 7. klasser er på ØRE – lokalet virker ikke. 

Forskerne vil gerne lave en rundvisning for skolebestyrelsen. 

 

Malerne  

Igennem Corona i dec.  

Maler Øst – 4 stillinger.  

Udfordrede på ansættelse – Håndværk/design – fransk/tysk – Naturfag i udskolingen  

 

Strengene 

Profiluge 
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10) Nyt fra skoleledelsen, v. Mette 19:15 

Update omkring bygningssituationen 

 

Mette er fuldt tilbage 1. marts 

Vandskade i køkkenet gennem tag og i gulvet.  

Nogle af væggene i køkkenet er konstrueret forkert, har man fundet ud af.  

Madhuset er lukket frem til juni.  

Vi kan bruge madkundskab og elevspisepladser fra næste uge.  

0.-6. vil vi fra uge 8. få en EAT-ordning.  

 

I musik 2 er der fortsat vandskade. Her er også skraldet vægge ned, for at se, hvor vand 

kommer ind.  

I kino kommer der også vand ind. Her er loftpladerne blottet for at finde ud af, hvor det 

kommer fra.  

 

Der er andre bygningsudfordringer som vi ser frem i på længere sigt.  

 

MB17 i mediebyen – ventilationen i rummet virker ikke.  

 

SB tager det op på Ørestad Skoleforum.  

 

11) Nyt fra KKFOs ledelse, v. Kasper 19:20 

 

Vil fastholde virtuelle møder lidt endnu. 

Børnene er nu i lidt større grupper.  

Efter vinterferien vil de langsomt vende tilbage til normalen.  

 

12) Punkter til næste møde  19:25 

Næste møde 24. marts 2022.  

Revision af vores Værdigrundlag og Børnesyn og Kostpolitik. 

 

Holdes i Mediebyen 

Plads til forskellighed 

Valgplan 

Fransk 

Budget-kursus 

 

13) Evt. 

 

 

 


